
5.6 πολυς a µεγας 

Tato dvě důležitá adjektiva, πολυς „mnohý, četný, hojný“ a µεγας „veliký“ se skloňují 

stejně jako ἀγαθος, ale s menší nepravidelností. 

 mask. fem. neut. mask. fem. neut. 

sg.  

N. πολυς πολλη πολυ µεγας µεγαλη µεγα 

G. πολλου πολλης πολλου µεγαλου µεγαλης µεγαλου 

D πολλῳ πολλῃ πολλῳ µεγαλῳ µεγαλῃ µεγαλῳ 

A. πολυν πολλην πολυ µεγαν µεγαλην µεγα 

pl.  

N. πολλοι πολλαι πολλα µεγαλοι µεγαλαι µεγαλα 

G. πολλων πολλων πολλων µεγαλων µεγαλων µεγαλων 

D. πολλοις πολλαις πολλοις µεγαλοις µεγαλαις µεγαλοις 

A. πολλους πολλας πολλα µεγαλους µεγαλας µεγαλα 

 

Pokud se podíváte blíže, uvidíte, že: 

• πολυς je πολλος se zkráceným nom. a ak. sg. mask. a neut. 

• µεγας je µεγαλος se zkráceným nom. a ak. sg. mask. a neut. 

Příklady 

(Mk 1,34; Kol 4,13 a Mk 1,26 nepatrně zjednodušené.) 

• δαιµονια πολλα ἐκβαλλει = Vyhání mnohé démony. 

• ἐχει πολυν πονον [námaha] ὑπερ των ἐν Λαοδικειᾳ = Má mnoho námahy pro ty 

v Laodikeji (tj. „pracuje velmi těžce…“). 

λεγει φωνῃ µεγαλῃ = Říká velkým (silným) hlasem. 


